
 
 

Skolebestyrelsen 2019/20 

 

Referat SB17 

 

Skolebestyrelsesmøde (17)  

Tirsdag d. 3. marts 2020 
19:00 – 21.00  
 
 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Cecilie Møller Pedersen 9.b (Formand), Emma Børner Damsgaard Nielsen 8.b (næstformand) 
 
Mødeleder: Christina Nordenbæk 
 
Gæst: Maria Argiris 
 

 

Møderække 2019 – 2020: Tirsdag 20.08 – Onsdag 11.09 – Onsdag 06.11 – Tirsdag 03.12 – 2020 – 
Onsdag 08.01 – Torsdag 06.02 – Tirsdag 03.03 – Torsdag 02.04 – Mandag 04.05 – Mandag 08.06 

 

Punkt 130: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referat blev underskrevet og godkendt. 

Bilag: Mødereferat SB 16 
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Punkt 131: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Nyt fra klasserne – 

7.årgang:  

Er det muligt at få varm skolemad hver onsdag?  

 Svar: Henvendelsen skal rettes til Hallen/Per 

Der er efterhånden meget ”smattet” bag fysikgangen, og man glider i mudderet. Er det muligt at 
lægge flere plader, eller kan vi bruge metalramperne fra 9.c og 7.b?  

 Svar: Teknik og Service kigger på mulighederne. Nu er kloakarbejdet færdigt- og der er 
mere plads.  

 

8.årgang:  

Der er stort ønske om adgang til internetportalen: Faktalink. Der er meget relevante 
informationer man kan i opgaver og undervisning.  

 Svar: Ledelsen undersøger økonomien, hvis det er økonomisk muligt køber vi. 

9.årgang: Der ønskes info om det nye Uni-login fra lærerne når vi får mere viden fra IT-styrelsen. 

 Svar: Nordfyns Kommunes IT-afdeling melder ud når vi skifter. 

 

Mellemtrinsfest planlægges pt. af elevrådet. Den kommer til at foregå på Torvet i år. 

 

Bilag: Seneste elevrådsreferat. 
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Punkt 132: Orientering fra ledelsen                                                                             5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Arbejdspladspris, Førskole, fodgængerfelt 
 
Beslutning:  
 
Kim Funk Johannessen orienterede om, at Havrehedskolen har modtaget Nordfyns Kommunes 
Arbejdspladspris 2019.  
  
Førskolen er startet – 56 nye skolebørn er startet på henholdsvis afdeling Veflinge (11elever) og 
på afdeling Morud (45 elever). 
 
”Fodgængerfelt” ved Vestindgang afdeling Morud blev drøftet- Tom Hørman, kommuneingeniør 
laver droneoptagelse og politiet vurderer hvad der er muligt. 
 
Bilag: 

 

Punkt 133: Klub og SFO                                                   20 min.           

Beslutningstema: Klub og SFO 

Indstilling: Drøftelse af tilbuddets nutid- og fremtid. 

Sagsfremstilling: Pædagogisk afdelingsleder Maria Argiris var på SB16 (januar) inviteret til en 
drøftelse af Klub- og SFO-tilbuddet på Havrehedskolen.   

Herunder invitationen fra Morud IF til samarbejde omkring E-sport. 

Det blev besluttet, at Maria skulle melde tilbage efter mødet med idrætsforeningen. Dette er nu 
sket. 

Beslutning:  

Pædagogisk afdelingsleder Maria Argiris fremlagde information fra mødet. Fra personalet deltog 
lærer Bjørn Søndergaard, Pædagog Janne Larsen, samt afdelingsleder Anders Thingholm. 
Mulighederne for valgfag, klubtilbud osv. blev vurderet. 

To hold fra Nordfyns Efterskole (Idrætsefterskole- de har E-sport som linjeudbud – fortalte om 
lærings- og udviklingsperspektivet) fremviste mulighederne. 

Et Morud IF & DGI-samarbejde, hvor DGI´s E-sportsafdeling har været sparringspartner.  

Et nærmere samarbejde med Idrætsforeningen er sat på dagsordenen i nærmeste fremtid. 

https://www.nordfynskommune.dk/~/media/Hjemmeside/Toolbar/Job/En-attraktiv-arbejdsplads/Arbejdspladsprisen_Version-internet-booklet.pdf
https://www.nordfynskommune.dk/~/media/Hjemmeside/Toolbar/Job/En-attraktiv-arbejdsplads/Arbejdspladsprisen_Version-internet-booklet.pdf
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SB-udtalelser: 

Lyder meget spændende- et gennemarbejdet projekt med et solidt erfaringsfundament. 

Drøftelse og spørgsmål til de overvejelser Havrehedskolen har haft omkring brugen i 
skolens ”åbningstid”. 

Ressourcerne i pasningstilbuddet KLUB er ”knappe” – vi bør have fokus på økonomien, når der er 
12 børn pr. hold. Vil det svække det tilbud der er på skolen? 

Hvilket alderstrin? 10-12 år er det MIF sigter på.  

Dannelsesaspektet er vigtigt (voksenstyring). Kønsaspektet – er der et tilbud til pigerne? Samvær, 
fællesskab og selvtillid. Netværksopbygning for sårbare elever.  

Åben skole vinklen. 

Søndersøproblematikken, hvor der laves tilbud fra foreningsside i klubbens ”åbningstid”- så 
klubben affolkes blev drøftet. Denne ”konkurrence” ønsker ingen af parterne. 

Er det et tilbud for begge matrikler? Afdelingsudfordringen blev vendt.  

… 

SB besluttede, at KLUB arbejder videre med projektet – Fokus på personalenormeringen er dog 
afgørende. 

 Bilag: 

 

Punkt 134: Status på byggeri                                              10 min.           

Beslutningstema: Byggeri 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. 

Opdatering af tids- og procesplan, rejsegilde 

Beslutning:  

Gulve er nivelleret, døre sættes i og gulvbelægning lægges på – tidsplan holder stadig. 

Rejsegilde afholdes den 31. marts kl.14 for mellemtrin/udskoling.  

Drøftelse af låsningen af ”den ydre skal”- der aflåses hver eftermiddag fra personalets side.  

Bilag:  
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Punkt 135: Skole-hjemsamarbejde udviklingsgruppe                                         25 min.           

Beslutningstema: Skole-hjemsamarbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen opdateres på arbejdet med skole-hjemsamarbejdets udvikling i såvel 
klasser som bestyrelsens udviklingsgruppe.  

Sagsfremstilling: Der har været afholdt et møde i gruppen siden sidste SB-møde, hvor næste skridt 
er blevet drøftet. Bl.a opfølgningen på Tema-aftenen, kontaktforældrebrochuren, principperne for 
skole-hjemsamarbejde.  

Beslutning:  

Vi havde et møde efter vinterferien. 

Opfølgnings-dokument fra Pia Skov Hansen der påtænkes udsendt til forældre blev drøftet i 
skolebestyrelsen. 

Kontaktforældrebrochure - Charlotte Ellemose Sonne kigger på en opdatering – drøftes på 
arbejdsgruppemøde d. 31.03 kl. 17.  

Bilag: ”Opfølgning på…”, Kontaktforældrebrochurer 

 

Punkt 136: Økonomi - Budget 2020                                       30 min.           

Beslutningstema: Økonomi 

Indstilling: Skolebestyrelsen får indsigt i - status på den økonomiske situation. Drøftelse af den 
overordnede situation og prioriteringer for 2020 for Havrehedskolen.  

Der laves en budgetstatus på forbrug i 2019 – samt fremlægges et budgetoplæg til 2020 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Havrehedskolens budgetstatus og fremtid blev fremlagt for skolebestyrelsen – budgetoplægget 
2020 blev drøftet og efterfølgende godkendt. 

Bilag: Diverse regneark, powerpoint 
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Punkt 137: Skoleårets planlægning 2020-2021             15 min. 

Beslutningstema: Økonomi / Struktur 2020-2021 

Indstilling: Skolebestyrelsen orienteres om de personalemæssige/strukturelle konsekvenser for 
næste skoleår.  

Sagsfremstilling: Det er tiden på året, hvor vi beslutter hvordan de økonomiske forudsætninger 
implementeres i opgaveløsningen. 

Beslutning: 

De strukturelle og personalemæssige konsekvenser blev drøftet. 

Bilag: Pdf 

 

Punkt 138: Eventuelt                                          5 min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

Punkter til SB18: Skole-hjem-udviklingsgruppe tilbagemelding 

Mødeleder SB18: Charlotte Ellemose Sonne 

 


